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	Исмаилов И.И., Бабаханова Х.А., Садриддинов А.А., Саидова Д.Ш. Структурно-механические свойства бесцеллюлозной бумаги. ― С. 4‑7.
	Ismailov I.I., Babakhanova KH.A., Sadriddinov A.A., Saidova D.SH. Structural and mechanical properties of cellulosic paper. ― P. 4‑7.

	
	В статье исследованы структурно-механические свойства бумаги из карбоната кальция, с целью выявления возможности их использования на полиграфических предприятиях для печати многокрасочной продукции при использовании традиционных способов печати. Выявлено, что они обладают низкими прочностными характеристиками, но при этом высокие деформационные характеристики обеспечат сопротивление разрушению как в технологических процессах, так и при пользовании полиграфической продукцией.
	The article investigates the structural and mechanical properties of calcium carbonate paper in order to identify the possibility of their use at printing enterprises for printing multicolor products using traditional printing methods. It was revealed that they have low strength characteristics, but at the same time high deformation characteristics will provide resistance to fracture both in technological processes and when using printing products.
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	2.
	Доронин Ф.А., Рытиков Г.О., Савицкая А.В., Назаров В.Г. Прецизионные методы контроля изготовления фторированных гибких полимерных подложек на основе полипропилена для изделий печатной микроэлектроники. ― С. 8‑11.
	Doronin F.A., Rytikov G.O., Savitskaya A.V., Nazarov V.G. Precision control methods of fluorinated flexible polymer substrates based on polypropylene for printed microelectronics items. ― P. 8‑11.

	
	Посредством СЭМ и ЭДС-анализа установлена взаимосвязь режимов оксифторирования с поверхностными свойствами полимерных подложек на основе полипропилена (ПП-подложки). Показано, что поверхностная модификация за счет образования фтор и кислородсодержащих групп, трансформации морфологии поверхности ПП способствует снижению краевого угла смачивания по дистиллированной воде и этиленгликолю, что, в свою очередь, приводит к двукратному увеличению поверхностной энергии и создает перспективы применения гибких оксифторированных ПП-подложек в «носимой электронике», медицинских технологиях, в частности, в направлении печатной микрофлюидики, и иных областях науки и промышленности, где ключевыми фактами являются процессы смачивания и адгезии.
	By means of SEM and EDS analysis, the dependence between the modes of oxyfluorination with the surface properties of polymer substrates based on polypropylene (PP-substrate) is established. It is shown that surface modification due to the formation of fluorine and oxygen-containing groups, transformation of the surface morphology of PP contributes to a decrease in the edge angle of wetting with distilled water and ethylene glycol, which, in turn, leads to a twofold increase in surface energy and creates prospects for the use of flexible oxyfluorinated PP substrates in “wearable electronics”, medical technologies, in particular in the direction of printed microfluidics, and other areas of science and industry, where the key facts are the wetting and adhesion processes.
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	Долгодрова Т.А. Цитирование текстов из священного писания в германии XVI века на примере автографов реформаторов и надписей в клише на переплетах (из фондов РГБ). ― С. 12‑16.
	Dolgodrova T.A. Citation of texts from the sacred scripture in germany in the 16th century using the example of autographs of the great reformers and inscriptions on bindings (from the collections of the RSL). ― P. 12‑16.

	
	Статья продолжает цикл публикаций автора на тему «перемещенных культурных ценностей», хранящихся в Российской государственной библиотеке. Среди иностранных старопечатных книг из РГБ, особо нужно выделить книги, имеющие автографы. Это могут быть дарственные надписи автора сочинения или подписи владельца коллекции или собирателя. Представленные ниже материалы – это выявленные и изученные автором автографы, некоторые из них обнаружены впервые. В данном случае представлены только те автографы, где находятся свидетельства свободного обращения с текстами Священного Писания при их цитировании. В статье уделено внимание надписям в клише, содержащим цитаты из Библии на немецких книжных переплетах XVI века, которые также свидетельствуют о свободном обращении с библейскими текстами.
	The article continues the author's series of publications on the topic of “displaced cultural values” stored in the Russian State Library. Among foreign old printed books from the RSL, it is especially necessary to highlight the books with autographs. These can be dedicatory inscriptions of the author of an essay or signatures of the collection owner or collector. The materials presented below are the autographs identified by the author and studied, including a number of newly discovered ones. In this case, only those autographs are presented where there is evidence of free handling of the texts of the Holy Scriptures when they are quoted. The article focuses on the inscriptions with quotations from the Bible on German book bindings of the 16th century, which also testify to the free handling of biblical texts.
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	4.
	Мелков А.Р. Воздействие мультимедийных технологий на книгоиздание. ― С. 17‑20.
	Melkov A.R. The impact of multimedia technologies on book publishing. ― P. 17‑20.

	
	В статье рассматриваются сильные и слабые стороны цифровых технологий, формирующих в настоящее время издательскую индустрию, положительные и отрицательные стороны цифровых публикаций. Автор анализирует влияние инновационных технологий на формирование баз данных исторических и архивных источников, их реализацию в научных исторических исследованиях и публикациях.
	The article examines the strengths and weaknesses of digital technologies currently shaping the publishing industry, the positive and negative sides of digital publications. The author analyzes the impact of innovative technologies on the formation of databases of historical and archival sources, their implementation in scientific historical research and publications.
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	Белоусова Н.М., Панова Н.А., Кублашвили О.В. Направления цифровизации учебных изданий: особенности, проблемы, перспективы. ― С. 21‑31.
	Belousova N.M., Panova N.A., Kublashvili O.V. Trends in digitalization in educational publishing: features, problems, and prospects. ― P. 21‑31.

	
	Статья посвящена исследованию влияния информационно-коммуникационных технологий на развитие рынка учебных изданий, выявление особенностей их цифровизации, рассмотрению современных инструментов и технологий, позволяющих использовать электронные ресурсы в образовательной деятельности. Формулируются условия применения, достоинства и недостатки цифровизации учебных изданий. Анализируются возможные перспективы цифровизации учебных изданий на основе использования современных технологий и технических средств, влияющих на образовательную среду и трансформирующих редакционно-издательский процесс выпуска учебных изданий.
	The article is devoted to the study of the impact of information and communication technologies on the development of the educational publishing market, identification of the features of its digitalization, consideration of modern tools and technologies allowing the use of electronic resources in educational activities. We formulate the conditions for application of digitalization in educational publications, as well as its advantages and drawbacks. We further analyze possible prospects of digitalization of educational publications based on the use of the modern technology and technical means that affect the educational environment and transform the editorial and publishing process in the educational publishing industry.
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	6.
	Золотарева В.П., Будникова О.А. Упаковочная индустрия: реалии и проблемы в ракурсе циркулярной экономики. ― С. 32‑35.
	Zolotareva V.P., Budnikova O.A. Packaging industry: realities and problems from the perspective of the circular economy. ― P. 32‑35.

	
	В статье, на основе исследования индустрии упаковочных материалов, показаны возможности применения в ней бизнес-моделей циркулярной экономики. Подчеркивая важность формирования «общества ответственного производителя», авторы приходят к выводу о необходимости внедрения в упаковочную индустрию технологий, направленных на достижение баланса в социо-эколого-экономическом развитии как отрасли, так и национальной хозяйственной системы в целом. Особое внимание уделено упаковке из бумаги и картона, которая успешно поддается рециклингу. Выявлены основные проблемы внедрения бизнес-моделей циркулярной экономики в упаковочную индустрию России, связанные во многом с несовершенством нормативно-правовой базы.
	The article examines the industry of packaging materials. The possibilities of using business models of the circular economy in it are shown. The importance of forming a “responsible producer society” is emphasized. The authors conclude that it is necessary to introduce technologies in the packaging industry aimed at achieving a balance in the socio-ecological and economic development of the industry and the national economic system. Special attention is paid to packaging made of paper and cardboard, which is successfully recyclable. The main problems of implementing business models of the circular economy in the packaging industry of Russia are identified. They are largely due to the imperfection of the regulatory framework.
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	Шарян Э.Г., Мухин М.П. Проблемы анализа и оценки рисков инвестиционных проектов. ― С. 36‑39.
	Sharyan E.G., Mukhin M.P. Problems of analysis and risk assessment of investment projects. ― P. 36‑39.

	
	В статье рассмотрены теоретические основы процесса оценки рисков инвестиционных проектов и проблемы, возникающие в ходе управления неопределенностью в медиабизнесе. Также данная работа обращает внимание на особенности и механизмы применения различных методик оценки проекта.
	The article discusses the theoretical foundations of the process of assessing the risks of investment projects and the problems arising in the course of managing uncertainty in the media business. Also, this work draws attention to the features and mechanisms of applying various methods of project evaluation.
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	Чванов Р.А., Степанова Г.Н., Губанова Н.В. Маркетинговые подходы к продвижению контента в информационно-сетевой экономике.― С. 40‑44.
	Chvanov R.A., Stepanova G.N., Gubanova N.V. Marketing approaches to content promotion in the information and network economy. ― P. 40‑44.

	
	В статье представлены маркетинговые подходы к разработке стратегии продвижения продукта на рынке. Описаны особенности экономики внимания, сформулированы основные преимущества, получаемые рекламодателем от использования инструментов маркетинга влияния. Обоснован выбор каналов и площадок, используемых блогерами для продвижения контента.
	The article presents marketing approaches to developing a product promotion strategy in the market. Features of the attention economy are described, the main advantages received by the advertiser from the use of influence marketing tools are formulated. The choice of channels and sites used by bloggers to promote content is justified.
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	Бирюков В.А., Дмитриева О.В., Ливсон М.В. Парсинг аудитории в социальных медиа как инструмент повышения доходов от рекламы электронных средств массовой информации. ― С. 45‑52.
	Biryukov V.A., Dmitrieva O.V., Livson M.V. Audience scraping on social media as a tool to increase revenue from electronic mass media advertising. ― P. 45‑52.

	
	В статье рассмотрена сущность понятия «парсинг», его классификация, область применения, а также достоинства и недостатки различных видов парсинга аудитории. Проведен сравнительный анализ различных ведущих парсеров аудитории, функционирующих на платной и бесплатной основах. Особое место в исследовании уделено российскому законодательству при использовании информации для парсинга аудитории.
	The article considers the essence of the concept of “parsing”, its classification, the field of application, as well as the advantages and disadvantages of various types of audience parsing. A comparative analysis of various leading audience parsers functioning on a paid and free basis has been carried out. A special place in the study is devoted to Russian law when using information for parsing audiences.
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